
ΤΟΥ ΛΟΥΚΑ ΠΑΡΠΑ

Η επόμενη μέρα του κατακλυσμού βρήκε
τέσσερις κοινότητες της ίδιας «γειτονιάς»,
το Πέρα Χωρίο Νήσου, την Αγία Βαρβά-

ρα, την Αλάμπρα και το Δάλι, να μετρούν πληγές.
Με το πρώτο φως της χθεσινής μέρας, κινητο-
ποιήθηκαν συνεργεία της Πολιτικής Άμυνας και
της Επαρχιακής Διοίκησης για να καταγράψουν
ζημιές, να καθαρίσουν περιοχές, να προσφέρουν
χέρι βοήθειας εκεί όπου ήταν δυνατόν, όμως το
έργο τους ήταν δύσκολο και θα συνεχιστεί και σή-
μερα. Η ίδια περιοχή πάντως, πλήγηκε από πλημ-
μύρες και πριν από μερικά χρόνια και πιθανότατα
να πληγεί και αύριο, εάν έχουμε νεροποντή με την
ίδια ένταση, διότι στο μεταξύ δεν έγιναν έργα για
ριζική επίλυση του προβλήματος.

«Ευτυχώς αυτή τη φορά οι περισσότερες ζημιές
προκλήθη-
καν σε ση-
μεία εκτός
σπιτιών ή σε
υ π ό γ ε ι α .
Ελάχιστα εί-

ναι τα ισόγεια σπίτια που υπέστησαν ζημιές», λέ-
ει στον «Φ» ο κοινοτάρχης Αγίας Βαρβάρας Μά-
ριος Καμπούρης. Η Αγία Βαρβάρα δέχθηκε πλημ-
μύρες και τον Οκτώβρη του 2009, αλλά «φέτος οι
ζημιές ευτυχώς ήταν λιγότερες, διότι λιγότερες
ήταν και οι βροχές που έπεσαν μέσα στο χωριό». 

Σύμφωνα με τον κοινοτάρχη, οι οχετοί που δια-
θέτει το χωριό, απορρόφησαν μεγάλες ποσότη-
τες νερού και έτσι δεν πλημμύρισαν τα σπίτια που
βρίσκονται σε επικίνδυνα σημεία, τα οποία πά-
ντως πλημμύρισαν την προηγούμενη φορά. Αλλά
«και οι φετινές ζημιές προκλήθηκαν στις ίδιες γει-
τονιές, στα ίδια περίπου σπίτια. Μιλάμε για σπίτια
που έχουν υπόγεια».

Όπως σημειώνει ο κ. Καμπούρης, «ταυτόχρονα
με τις πλημμύρες είχαμε και διακοπή ηλεκτρι-
κού ρεύματος και έτσι δεν δούλεψαν τα συστή-
ματα που τοποθετήθηκαν στα σπίτια για να βγά-
ζουν το νερό από τα υπόγεια. Όλοι σχεδόν έχουν

ειδικά μηχανήματα στα υπόγειά τους για άντλη-
ση νερού και δεν δούλεψαν, λόγω της διακοπής
του ηλεκτρικού ρεύματος. Όταν έχεις θεομηνίες
συμβαίνουν αυτά».

Από το 2009 η Αγία Βαρβάρα προχώρησε τις
διαδικασίες και τώρα ετοιμάζεται υδρολογική με-
λέτη από εταιρεία που εξειδικεύεται σε τέτοια θέ-
ματα και θα υποδείξει στην κοινότητα λύσεις του
προβλήματος με την κατασκευή οχετών κ.ά. «Μό-
λις ολοκληρωθεί η υδρολογική μελέτη θα αρχί-
σουμε να χτυπούμε τις πόρτες των διαφόρων
υπουργείων για να τους την παρουσιάσουμε και
να ζητήσουμε την ανάλογη επιχορήγηση», λέει

ο κ. Καμπούρης. 
Από χθες το πρωί πάντως πολιτικοί μηχανικοί

της Πολιτικής Άμυνας και εκπρόσωποι των τεχνι-
κών υπηρεσιών της Επαρχιακής Διοίκησης άρχι-
σαν να καταγράφουν τις ζημιές, οι οποίες στη συ-
νέχεια θα αξιολογηθούν και ανάλογα θα δράσει
το κράτος. Την όλη προσπάθεια παρακολουθεί
από κοντά και η νέα διοικητής της Πολιτικής Άμυ-
νας Μαρία Παπά. 

«Μέχρι στιγμής δεν ξέρουμε ακριβώς το ύψος
των ζημιών που έχουν προκληθεί όμως οι κατα-
στροφές ποικίλλουν. Κάποια υποστατικά παρου-
σιάζουν μικροζημιές και κάποια άλλα εκτεταμέ-

νες ζημιές. Κάποιες ζημιές έχουν αξιολογηθεί και
καταγραφεί, όμως ακόμη και σε αυτές δεν έχου-
με κάνει εκτιμήσεις και δεν έχουμε αναγράψει
ποσά.

Στο Πέρα Χωρίο Νήσου έχουμε 23 υποστατικά
με ζημιές, ενώ σε Αγία Βαρβάρα, Αλάμπρα και Δά-
λι έχουμε άλλα 12 υποστατικά με ζημιές. Συνολι-
κά έχουμε 35 υποστατικά με ζημιές και μέχρι στιγ-
μής έχουν αξιολογηθεί εκείνες που παρουσιά-
στηκαν σε έξι υποστατικά». Η Διοικητής της Π.Α.
πρόσθεσε ότι σήμερα η ομάδα καταγραφής θα
ενισχυθεί, έτσι που μέχρι το τέλος της ημέρας να
ολοκληρωθεί η σχετική εργασία.
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Αρχίζουν έργα
στο κέντρο 
τον Σεπτέμβρη >22

Πνίγηκαν στη λάσπη οι «συνήθεις» περιοχές

• Ζημιές σε 35 υποστατικά 
κατέγραψε η Πολ. Άμυνα 

Πέρα Χωρίο Νήσου, Αγία Βαρβάρα, Αλάμπρα και Δάλι μετρούν τις πληγές τους  

Πλημμύρισε 
και ο Έπαρχος

ΘΥΜΑ των κατακλυσμιαίων βροχών της περασμέ-
νης Δευτέρας ήταν και ο ίδιος ο έπαρχος Λευκωσίας
Αργύρης Παπαναστασίου, που είναι κάτοικος Λα-
κατάμιας. Προτού μεταβεί στην επαρχιακή διοίκη-
ση για να τεθεί επικεφαλής των προσπαθειών για
παροχή βοήθειας στους πληγέντες και ενώ έδινε τις
πρώτες οδηγίες από τηλεφώνου, αναγκάστηκε να
επιλύσει τα προβλήματα που παρουσιάστηκαν στο
δικό του σπίτι, μεταφέροντας έξω από αυτό μεγά-
λες ποσότητες νερού με κουβάδες.

Όσον αφορά πάντως τους άλλους πληγέντες, ο
Έπαρχος ανέφερε στον
«Φ» ότι μόλις καταγρα-
φούν οι ζημιές θα ετοιμα-
στεί έκθεση η οποία θα
υποβληθεί στο Υπουργείο
Εσωτερικών και από εκεί
στο Οικονομικών. Όπως
εξηγεί, η κάθε περίπτωση

είναι ξεχωριστή και ως τέτοια θα αντιμετωπισθεί
από την κυβέρνηση που «δείχνει να έχει διάθεση να
καταβάλει αποζημιώσεις στα μέτρα των δυνατοτή-
των της». Ο κ. Παπαναστασίου αποκάλυψε ότι σε
παλαιότερες πλημμύρες υπήρξαν άτομα που προ-
σπάθησαν να εκμεταλλευθούν την κατάσταση για
να εισπράξουν αποζημιώσεις και εξέφρασε την ελ-
πίδα να μην παρατηρηθούν τέτοια φαινόμενα και
αυτή τη φορά.

Αναφερόμενος στην υδρολογική μελέτη που κλή-
θηκαν οι κοινότητες της περιοχής να πραγματοποι-
ήσουν ώστε να γίνουν έργα που θα αποτρέψουν πα-
ρόμοια φαινόμενα στο μέλλον, είπε ότι η Αλάμπρα
έχει ήδη ετοιμάσει τη δική της και θα συζητηθεί με
την επαρχιακή διοίκηση τις επόμενες μέρες. «Η βρο-
χή ήταν πιο έντονη και μεγαλύτερης διάρκειας αυ-
τή τη φορά, όμως οι ζημιές περιορίστηκαν λόγω του
ότι στο μεταξύ έγιναν κάποια έργα που βοήθησαν».
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Προειδοποιήσεις
για επιτήδειους
που κάνουν 
αιτήσεις-μαϊμού

ΖΗΜΙΑ €200.000 ΣΕ 45
ΛΕΠΤΑ
Ο ΛΟΪΖΟΣ Παρτάκκης, χονδρέ-
μπορος από το Δάλι που έχει τις
κεντρικές του αποθήκες, τα γρα-
φεία της επιχείρησής του και κέ-
ντρο διανομής στο Πέρα Χωρίο
Νήσου, έζησε δραματικές στιγ-
μές το απόγευμα της περασμέ-
νης Δευτέρας: «Σε 45 περίπου
λεπτά, η μεγάλη υπόγεια αποθή-
κη που διαθέτει η εταιρεία και
στην οποία υπήρχαν τεράστιες
ποσότητες προϊόντων που προο-
ρίζονταν για υπεραγορές και κα-
ταστήματα, γέμισε νερό. Δεν πί-
στευα στα μάτια μου. Έγιναν διά-
φορα έργα στη γύρω περιοχή,
άλλαξε η ροή του νερού και έτσι
πλημμυρίσαμε. Υπολογίζω ότι η
ζημιά που έχει υποστεί η εται-
ρεία μου, ξεπερνά τις 200 χιλιά-
δες ευρώ και δεν υπάρχει ασφα-
λιστική κάλυψη. Είμαι σε αυτό το
κτήριο 20 χρόνια και ποτέ προη-
γουμένως δεν αντιμετωπίσαμε
παρόμοιο πρόβλημα». 
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